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              Referat af skolebestyrelsesmøde onsdag den 23. februar 2022  

  

Mødeleder: Martin  

Mødeobservatør: Anne  
Referent: Gitte 

 

Tilstede: 

Lars Kristensen  
Katrine Vestergaard Nissen 

Martin Møller  
Rikke Brandes (virtuelt) 
Pernille Therkelsen 

Birgitte Eskildsen 
Katrine Nissen  

Celine Haubold 
Jens Koed 

Steffen Sax 
Anne Schwartz (virtuelt) 
 

Elevrådsrepr. 2 første pkt. 
 

Afbud: 

Tanya Bergmann 
 

 
1. Godkendelse af referat december 

 

 
Godkendt 

2. Madudvalget besøger os – vi hører om 
Skæring Skoles madordning og om vo-
res arbejde i Madudvalget, som bl.a. har 
udarbejdet en madkanon 

Victor: 
9. år. med madordning. Kom hurtigt op på ca. 650 

frokostretter. Er faldet med knap 100, ca. samme fald 
som i elevantallet. 

 
Økologi over 60%, men det er også et spørgsmål om 

økonomi. 
 
Lige nu stiger råvarepriser. Dialog med administrati-

onsleder herom og evt. prisstigninger. 
 

Har spurgt ud om retterne, og ønskerne om livretter 
svarer i høj grad til det, eleverne allerede får. 
 

Fokus på livretter, men børnene skal have grøntsager! 
 

Ønske om meget grøntsager og er bevidste om at 
bruge lyst kød. 
 

Ønske om madmod og maddannelse, her er det godt 
med 6. klasses elever i praktik i kantinen 

 
Salat tilbydes til personale og ældste klasser. 
 

Ingen spild, og de sidste rester går til vildsvin! 
 

God personalekontinuitet i kantinen – aldrig haft opsi-
gelse. 
6 fastansatte + 4-5 til servering (flex/senior/praktik). 

 
Disksalg før corona 500.000 – 600.000 årligt. 

0. – 1. årg. må ikke bruge disksalg 
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Forældre:  
Evt. måle spild, så retter kan tilrettes. 

Børn lærer ikke at være så kræsne 
 
Til forslag om tilkøb af bolle på abonnement: Ikke no-

gen god idé med at tilkøbe bolle på abonnement, men 
god ide, hvis ældste børn fx køber formiddagssnack. 

 
Disksalg – hvad er tanken? 

Victor: Fuldkornsprodukter, men der går flere pølse-
horn end rugbrød. 
 

Anne: Disksalg hænger sammen med ”udgangsfor-
bud”. Medarbejderne benytter sig også af det. 

 
Kantine må ikke sælge andre produkter som brød eller 
lign. ”ud af huset” 

 
 

Personale: Suppe været meget diskuteret. 
Anne: Elever ønsker sig mere kød, men skal diskute-
res mere indgående senere. 

 
 

Elev: Mange siger, at der ikke er mad nok  
 
Madudvalg: Justeret på retter, men der skal fx være 

fisk ugentligt. Hvis ikke fisk, så rugbrød med torske-
rogn. 

Men ikke fisk med ben. 
 

Måske en præsentation af fisk: Dagens fik er Kuller😊 

- vi laver præsentationer 

 

 

Kantinen håndterer mange forbehold for allergier/vegetarer 

eller religiøse forhold. 

Børnene rummer, at de spiser forskelligt. 

 

Madudvalg: 

Studietur til Kbh. for nogle år siden, der også inspirerede. 

 

Udarbejdet Madkanon efter ønske fra årgange og for årgange. 

Forskellige temaer om mad i forskellige fag, fx også skolehaver 

for 2. årg. hvert år. 

 

Når man har gået i skole i 10. år, så har man været det hele 
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igennem. 

 

 

(Lægge en redigeret udgave på AULA – gerne videoer, som 

børnene laver - GJ kontakter AG) 

 

6. årg. er i praktik i kantine. 3 elever ad gangen i en uge af 

hensyn til pladsen. Kl. 8 – 13, men nogle er også mødt ind 

sammen med bageren kl. 5. 

Eleverne deltager i produktion, 1 hos bager og 2 i alm. køkken, 

og de vil også gerne ude at servere sammen med voksne. 

Hygiejne er ikke noget problem😊 

 

Specialklasser har som udgangspunkt ikke være med, men skal 

gerne have tilbuddet. 

 

Skolen har også brugt køkkenet til ældre elever, der skulle i 

praktik. 

 
 

3. Elevrådet Alberte GS og Kristian, 8. årg 
 
Kakaotradition 1. dec. – evalueret, måske nyt sted. 

Gjorde det også i 10-pausen, måske god ide. 
 

Christian og Albert har lavet en halordning, så klas-
serne kan skiftes og lærer på hver gang. Kører fint, 
specielt for de store. 

 
Julepyntkonkurrence, med fokus på bæredygtighed, 

der blev afsluttet lidt hurtigt. Klasse vandt en biograf-
tur. 

 
 
Klimaevent: Alberte deltaget sammen med Anne og 

møde igen d. 22., hvor der skulle laves forslag til 
events, der efterfølgende skal prioriteres. 

 
7 skoler har sammen søgt midler hos Klimafonden og 
fået 360.000 kr. til klimatopmøde for elever. 

 
Planen er at afholde topmøde efterår 2022. 

 
Deltaget i konference for elevråd. Arbejdet med for-
skellige emner og efterfølgende fået forslag fra andre 

kommuner/skoler. 
 

Også snakket om oprettelse af unisex-toiletter. 
Bestyrelsen synes godt om idé 
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Klimarådet: Fokus på, at bl.a. forældre skal slukke 

motor ved afhentning. Måske lave plancher. 
 

 

4. Afslutning af regnskab og 1. indblik i 
budget herunder information vedr. 
elevtallet på nuværende 3. årgang 

Udsendt Steffen’s kommentarer, men han kan ikke 

komme pga corona. 
Alternativt undersøge, om det er tids nok senere, eller 
evt. møde mellem adm.leder og budgetudvalg 

 
3. årg. 

Inviteret forældre til møde start marts for at orientere. 
Svært at dele klasse pga budgettildeling, for dyrt, hvis 
der forsvinder fx en elev. Hvis antal pr. klasse fort-

sætter, vil skolen pr. 5. sept. blive tildelt ekstra mid-
ler, der kan bruges til en ekstra ressource til klasser-

ne. 
 

Er det nu, at situationen skal bruges til at gå til politi-
kere, skolebestyrelser kan evt. gå sammen om hen-
vendelse 

 
Nogle skoler har tradition for at opløse/blande skoler, 

så fast del af skolelivet – end ligesom her, hvor stam-
klasser opretholdes. 
 

Pernille: Uforsvarligt med så mange elever. 
 

Skolen kan søge dispensation med pædagogiske ar-
gumenter. 
 

Hvad kan man få for pengene? Børneperspektiv kom-
mer før forældreperspektiv. 

 
Tænke skemalægning ind, så der kan blive mulighed 
for holddeling. 

 
Evt. en ekstra personale ind allerede fra skolestart, 

hvilket kan meldes ud til personale. Også AKT-
ressource i spil. 
 

På mødet skal der redegøres for flere scenarier. 

5. Folder til klasseråd 

Gennemgang af revideret folder 

Birgitte: 

Indarbejdet kommentarer. Integrere læringsrum – 
spiller sammen med Forældreforum og video 

 
Sættes op ligesom mening med Læring 
Det tilstræbes sammensat af pige og drengeforældre, 

både mødre og fædre. 
Læringsmiljø . . .men kan ikke behandle personsager 
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Godt arbejde😊 

 

Årgangsrepræsentanter: Links på AULA og hjemmesiden 

 

Lægge QR kode i pjece. 

 

Hvor kan klasseråds referater ligge: 

Udviklingsønske til AULA. 

 

Anne undersøger mulighed for print af pjece.  

Udleveres til nye forældre. 

6. Input til vores fremtidige arbejde med 
dokumentation af elevers progression 
inkl. vores udviklingssamtaler 

Steffen præsenterede i dec skolens arbejde med feed-

back, samtaler m.m.. 
Ledelse vil gerne have forældrerepr. input. 

Gruppearbejde om input, som efterfølgende skrives 
ind. 
 

7. Fælles møde for skoler og dagtil-
bud i distrikt NORD. Input til te-

maer 

Alternativ/supplement til rådmandsmøder. 
Formand/næstformand i alle bestyrelser i Nord møde 

med Karina Møller. 
 

Emner: 
Budgetlægningsmodel 
Sikker skolevej (Birgitte og hendes mand udpeget til 

et møde om gangbro) 
 

Hvor stor kan bestyrelsens indflydelse være. 
 
Kan parterne spille hinanden videre 

 
Gennemsigtighed i arbejdet/mulighed for indflydelse 

 
Det gode bestyrelsesarbejde, eksempler 
 

Samspil med klasseråd 
 

8. Eventuelt  
- Forældrefilm 

 

Ikke tid på dagens møde, men gerne komme med in-
put. Tages op i udvalget. 

Produktet: Er det regelsæt til klasserne eller er det en 
ny folder eller en ny dialog. 
 

Hvordan får vi noget ud af det/forankring. 
Omsætning i forhold til specialklasserne. 

 
Send gerne idéer/indspark m.m. til Anne. 
 

 
ForældreForum: Skrivelse ud om, at møderne holdes i 

ugerne 17, 19 og 20. Møderne i min. 1½ time. Film og 
punkter, men også et udkomme af møde. 
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Skærby er udsat til uge 38 (sædvanlige uge). Megen 

mathed i personalegruppen pt på bagkant af corona. 
 

Bestyrelsesvalg: 
Rikke, Lars, Katrine, Martin på valg. 
 

20. maj sidste skoledag for 9. kl. 
 

Rengøring: 
Anne har holdt møde med ledelse i firma, som har 

svært ved at få personale. 
Fortsætter i positiv retning men med små skridt. 
 

Rikke: Happening? 
 

 
  
 

Punkter til kommende bestyrelsesmøde: 
 

• Gennemgang og opdatering - prin-
cipper 

• Fravær og vikarpolitik – revidering  
• Forældreinddragelse/-pligter – 

hvor meget kan skolen bede om. 

 

 

 

Husk at hvert punkt skal afsluttes med, at der tages en vurdering af og beslutning om 

videre forløb og at der er udpeget en ansvarlig – det skal stå i referatet.   
 

 
 

 
 
 

 
 


